臺南市大成國中113學年度第一學期八九年級英語演講比賽辦法

壹、宗旨：為提升學生語文表達能力及興趣，並配合民主法治與愛國教育、交通安全宣導、
          反菸毒、環境教育、尊重生命、性別平等教育及品德教育之推行，特訂定本辦法
          舉辦校內演講比賽。
貳、對象：八年級組每班1-2名代表參加；九年級組採自由參加，共兩組。
參、報名時間： 即日起~6月17日(一)中午前繳交報名表交至學務處活動組。
肆、抽籤時間：9月12日(四)中午12:30。(學務處活動組集合公開抽籤)
伍、比賽時間：9月16日(一)第6-7節。(各組時間另行通知、依照行事曆更公布為準)   
陸、比賽地點：科學館1樓會議室。(各組比賽時間，請提早10分鐘集合)
柒、評分標準：
發音語調:佔50%、流暢度:佔30%、台風及儀態:佔20%

捌、比賽方式：

一、請參賽者比賽時只能報序號，不能報出自己的姓名。
二、時間以1.5分鐘為限，文章不須念完，時間到響鈴兩長聲即結束下台。
三、八、九年級需背稿，自己任選一篇文章參賽 (請見附件)
    在比賽過程若忘詞，可提示一次，但須扣3分，第二次忘詞即結束下台。
玖、獎懲：各組依參賽人數錄取優勝若干名；經報名後未參加比賽者以校規論處。

拾、評審老師由校長聘請校內教師二名及外籍教師一名擔任之。
拾壹、本辦法呈請校長核准後實施。

※補充說明1:曾參加全市性英語文競賽得名者，憑獎狀可直接報名，不受班級名額限制。
※補充說明2:講稿MP3音檔、講稿，可至學校網頁公布欄下載。
………………………………………………沿 虛 線 撕 下 繳 回………………………………………………
臺南市大成國中113學年度第一學期八九年級英語演講比賽報名表
 _______年_______ 班                                   
1.參賽同學座號: _______  姓名:_________________ □附全市性英語文競賽獎狀影本
2.參賽同學座號: _______  姓名:_________________ □附全市性英語文競賽獎狀影本

3.□本班無派員參加(僅限九年級勾選)。
                       ★導師簽章：              ★ 英文老師簽章：                
★八年級每班1-2名；九年級自由參加。請於6月17日(一) 中午前交至學務處-陳菊琪老師。
臺南市立大成國中113學年度英語比賽 講稿(一)
The magic fish

Every day, Robert’s grandfather went fishing. One day, Robert asked to go too. 

‘Well, I want to catch the magic fish. The first person to eat it will become the cleverest person in the world. Can you help me?
’ ‘Yes!’ said Robert, and they went fishing. 
First, they caught a yellow fish with purple spots. ‘Wow! Is that the magic fish?’ asked Robert. 
‘No,’ said his grandfather. 
Then they caught a blue fish with red stripes. ‘Is that the magic fish?’ asked Robert. 
‘No,’ said his grandfather. 
Suddenly, they caught a big, beautiful silver fish with pink and green diamonds. Robert’s grandfather jumped for joy. It was the magic fish! They started to cook the fish, and his grandfather went to get some more wood. He asked Robert to watch the fish, but not to eat any of it.
 Robert watched the fish very carefully. He saw a tiny bubble on its tail. He touched it with his finger. Pop! The bubble burst. The fish was very hot and burnt his finger. Ouch! He put his finger in his mouth.
 When his grandfather came back, he saw that something was different. ‘Did you touch the fish?’ asked his grandfather. 
‘Yes, I’m sorry,’ said Robert. 
His grandfather sighed a happy sigh and gave Robert a big hug. ‘The magic fish chose you. You are the cleverest boy in the world, and I am the proudest grandfather ever!’
◎Listen to this story   https://learnenglishkids.britishcouncil.org/en/short-stories/the-magic-fish
臺南市立大成國中113學年度英語比賽 講稿(二)

George and the dragon

Once upon a time there was a brave knight called George. George had lots of adventures as he travelled by horse across many lands. 

One day he came to a small village and met a man who lived in a cave next to the village. 

The hermit told the knight about the awful things that were happening there. A terrible dragon had come to live in the lake and attacked the village every day.

 The villagers didn’t know what to do. First, they gave the dragon all their food, but the dragon just took the food and still attacked the village. 

So then the villagers gave the dragon all the animals from their farms. The dragon took all the animals, but continued to attack the villagers. 

So then they gave the dragon all their gold and jewels. The dragon took all their money, but still was not satisfied. 

The king sent his army to try and capture the dragon, but the dragon was too strong and the knights of the army were too scared and they ran away. 

With nothing left to give, the king could only think of one thing to help protect his people. He sent his only daughter, the princess, to the lake to wait for the dragon. 

When George heard this he rode as fast as he could to the lake. Just then the dragon jumped out from the lake and was going to eat the princess. 

George attacked the dragon. He fought very bravely, won the fight and killed the dragon. George and the princess returned to the village and everyone was very pleased that they would have no more problems with the dragon. 

Today, the story of George’s bravery is remembered and George is known as the patron saint of many countries.
◎Listen to this story https://learnenglishkids.britishcouncil.org/en/short-stories/george-and-the-dragon
